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Seniorklub Baška oslavil 15 let svého trvání

Jednu z cen hodoňovického štrúdlování přebírá za nejlepší sladký štrúdl H. Poledníková



3

SPOKOJENÉ  A RADOSTNÉ PROŽITÍ VÁNOC,
VŠE DOBRÉ DO VŠEDNÍCH I SVÁTEČNÍCH

DNŮ

NOVÉHO ROKU 2011

VŠEM OBČANŮM,RODÁKŮM,PŘÍZNIVCŮM
BAŠKY, KUNČIČEK U BAŠKY A HODOŇOVIC

PŘEJÍ
ČLENOVÉ ZASTUPITELSTVA OBCE 

A ZAMĚSTNANCI OÚ BAŠKA

RODINNÁ KRONIKA

V prosinci 2010 oslaví své životní jubileum

Sczedroň H. 70 Kunčičky Sczedroňová I. 70 Kunčičky
Pecková A. 70 Baška  Siatková M. 75 Baška
Němcová B. 80 Baška  Mílková H. 80 Kunčičky
Liberdová J. 95 Hodoňovice

Blahopřejeme!

Starostka obce Baška

svolává
na den 14. 12. 2010 do zasedací místnosti Obecního úřadu Baška, II. patro, 

od 18.00 hodin

2. zasedání Zastupitelstva obce Baška
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Vážení spoluobčané,

dovolte abychom Vás v krátkém příspěvku seznámili s novým vedením obce a s jeho  
základními představami, které chce naplňovat v nastávajícím volebním období 2010-
2014. Na úvod je třeba se vrátit k vlastnímu personálnímu složení vrcholných orgánů 
obce (starosta, místostarosta a členů rady obce). Zde musíme uvést, že základní krité-
rium, které jsme se především snažili respektovat, je výsledek komunálních voleb a to 
nejen z hlediska celkového počtu hlasů pro jednotlivé kandidující subjekty, ale součas-
ně také z hlediska dosaženého absolutního počtu hlasů pro jednotlivé kandidáty. Do 
jaké míry se nám podařilo naplnit naděje a přání, které jste projevili svým hlasováním 
v komunálních volbách, necháváme  na Vašem zvážení. Nicméně rádi bychom ještě 
zdůraznili, že komunální politiku nevnímáme jako prostor pro politický boj mezi jednot-
livými politickými proudy či stranami, ale naopak preferujeme vnímat práci v zastupi-
telstvu jako soutěž námětů či konkrétních řešení problémů a těžkostí našich občanů bez 
ohledu na to, z které části politického spektra toto řešení vzešlo.
Nově zvolené zastupitelstvo a vedení obce bude v tomto volebním období postave-
no před řadu úkolů, které budou shrnuty v Programovém prohlášení rady obce  pro 
období 2010-2014, a to bude předloženo k projednání zastupitelstvem obce v lednu 
2011.   Zásadním úkolem, který bude zastupitelstvo obce a jeho vedení naplňovat již 
od začátku roku 2011 je zahájení výstavby kanalizace. Toto je investiční akce, která 
svým významem a rozsahem přesahuje dosavadní projekty, které obec v moderní 
historii realizovala. Nicméně rada a zastupitelstvo Obce Baška si je vědomo i dalších 
důležitých úkolů a to především rekonstrukce a dostavba areálu základní školy v Bašce 
a vyřešení obslužných komunikací v jednotlivých částech obce  Baška - „Lísek“ a „Dře-
věný kopec“. Současně vedení obce vyvine maximální úsilí, aby občané mohli v co 
nejkratší době v roce 2011 využít nového mostu spojujícího jednotlivé části obce. 
Tyto nastíněné programové priority jsou orámovány rovněž snahou, kterou si současné 
vedení obce vytýčilo jako základní platformu pro celé své volební období a to maxi-
mální informovanost veřejnosti a taktéž vytvoření prostředí lidského porozumění pro 
potřeby občanů při jednáních s představiteli obce respektive s dalšími zaměstnanci 
obecního úřadu. K naplnění této představy může přispět skutečnost, že od roku 2011 
chceme v pravidelných intervalech pořádat neformální setkání s občany v jednotlivých 
částech obce,  kde získají informace nejen o jednotlivých detailech postupující  reali-
zace projektu kanalizace, ale současně mohou předkládat požadavky a náměty, které 
mohou být  specifické pro danou část obce. 
V závěru nám dovolte vyjádřit upřímné přání, aby nadcházející vánoční čas byl pro-
tkán atmosférou pokoje a radosti.

Irena Babicová            RNDr. Martin Čajánek  Ph.D.
starostka obce        místostarosta obce
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Volební období 2010 – 2014

15., 16. října 2010
Zastupitelstvo Obce Baška má patnáct členů – z toho je pět členů rady.
KDU-ČSL – 3 mandáty, Občanská demokratická strana – ODS – 3 mandáty, TOP 09 
– 1 mandát, Sdružení nezávislých kandidátů – NK – 3 mandáty, Komunistická strana 
Čech a Moravy – KSČM – 3 mandáty, Česká strana sociálně demokratická – ČSSD – 
2 mandáty

Průměrný věk zvolených zastupitelů je 46,5 let.
Nejstarší zvolený člen zastupitelstva je pan Otakar Velký 63 let.
Nejmladší členové zastupitelstva : p. Radovan Kolek a David Blahut 33 let.
Největší počet hlasů získala paní Irena Babicová – KSČM, bezpp., 665 hlasů.
Volební účast: 61,26%.

1. Zasedání zastupitelstva Obce Baška
středa 10. listopadu 2010 – kulturní dům
Na tomto zasedání byli zvoleni:

Starostka obce Baška: p. Irena Babicová /členka rady/ - KSČM, bezpp.
Místostarosta: RNDr. Martin Čajánek Ph.D. /člen rady/ - KDU-ČSL, bezpp.
Členové rady: David Blahut – NK
Ing. Tomáš Břežek – KDU-ČSL, bezpp.
Stanislav Svoboda – NZ

Další členové Zastupitelstva obce Baška:

Otakar Velký - KDU-ČSL, bezpp.
Martina Pavlásková - ČSSD, bezpp.
Jaroslav Šmíd - ČSSD
Ing. Radovan Kolek - KSČM
Jiřina Sýkorová - KSČM
Mgr. Romana Žižková - NK
Ing. Břetislav Jasek - ODS
Ing. Libor Vavřík - ODS, bezpp.
Mgr. Roman Šnyta - TOP 09, bezpp.
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ČTYŘI ROKY OBCE

Čtyři roky uběhly a je čas rekapitulovat. Koalice ODS, KDU-ČSL a ČSSD převzala hospodaření 
obce od koalice KSČM a KDU-ČSL k listopadu 2006 se stavem b.ú. 3 mil. Kč a neuhrazenými 
pohledávkami 5,3 mil. Kč. Celkem minus 2,3 mil. Kč. Po volbách jsme předali b.ú. ve výši 
10,3 mil. Kč. Původní koalice ODS, KDU-ČSL, ČSSD a nezávislí ve svém programu především 
upřednostnila kanalizaci, školství, nakládání s odpady, kulturu, sport a další oblasti života obce. 
Vedení obce a celé zastupitelstvo hospodařilo celé období s vyrovnanými rozpočty, přestože 
od roku 2007 postihla krize podstatně příjmy obce, ročně až o 6 mil. Kč. Kanalizace byla 
změněna na spádovou a takto i vyprojektována, vysoutěžena oproti rozpočtu o 100 mil. 
levnější. Je uzavřena smlouva s dodavatelem. Velkou změnou bylo nové hospodaření s odpady, 
kdy kontejnery byly nahrazeny popelnicemi, svozem tříděného odpadu, kontejnery pouze pro 
zelený odpad a činnosti sběrného dvora a výstavby kompostárny. Na dotacích za období bylo 
získáno 25 mil. Kč. Rekonstrukce MŠ Baška, parkoviště u OÚ, sportovní areál, kemp, přemístění 
pošty a nové parkoviště u OÚ, chodník v kempu a zeleň, vestavba podkroví nad sociálkou (čtyři 
pokoje s patnácti lůžky), kompostárna včetně mechanizace, sanace spodní stavby ZŠ Kunčičky, 
antukový kurt tamtéž, nové sprchy a soc. zařízení na fotbalovém hřišti, oprava hřiště „betonko“ 
a altán, svodidla podél rychlostní komunikace, chodník u hasičské zbrojnice včetně osvětleného 
přechodu s radarem a chodník podél 1/56, knihovna Hodoňovice, rekonstrukce VO Kamenec 
s osvětlením ke křižovatce 1/56, nová knihovna a dětské hřiště na Kamenci, dále obnova 
sakrálních památek, inventář a vstup do kulturního domu, opravy náhonu a vodotečí, vybavení 
hasičských sborů potřebnou technikou .Za největší neúspěch považuji odstoupení od projektu 
cyklostezky, kdy došlo k rozpadu koaliční většiny a hlasy komunistů, sociálních demokratek, 
pana Svobody a Velkého, došlo k nešťastnému rozhodnutí v projektu a realizaci nepokračo-
vat. Cyklostezka je symbolem moderního, zdravého životního stylu a ekologického vztahu k 
dopravě a životnímu prostředí. Baška je jediným místem na trase z Ostravy do Beskyd, kde 
cyklostezka nebude. Doufám, že současné vedení obce cyklostezku přehodnotí, už jen proto, 
že ji začala realizovat koalice KSČM/KDU-ČSL v období 2002-2006. Podobným problémem 
byl návrh objemové studie centra obce, především ZŠ, sportoviště a budovy staré pošty. Naše 
stanovisko je neměnné, to nejlepší, co můžeme pro naše děti udělat, je nová škola ve standartu 
21. století a evropských norem s adekvátní tělocvičnou. Je smutné, že stejní zastupitelé rozhodují 
v jednom volebním období o výstavbě sportovní haly a v dalším proti ní. Projektové náklady 
ve výši 400 tisíc jsou pak vyhozeny oknem. ODS bude iniciovat změnu jednacího řádu ZO 
tak aby bylo jasno, jak každý zastupitel jmenovitě hlasuje. Činnost OÚ kvalitativně vzrostla 
především zavedením služeb czech pointu a modernizací pracovišť. Závěrem děkuji celému 
zastupitelstvu a radě obce (ing. Vítová, ing. Břežek, ing. Sladkovský a m.s. F. Carbol), která 
byla díky svému vzdělání a aprobaci na vysoké úrovni, především v problematice stavebnictví. 
Novému vedení obce přeji v nastávajícím období hodně zdaru a odvahy razantně nastoupit 
do dotačních projektů typu cyklostezka, Brownfield, protože pro dosažení na evropské dotační 
tituly zbývají dva roky   

    Ing. Břetislav Jasek, předseda MO ODS Baška

Nové vedení obce obdrželo tento článek od předešlého starosty Ing. B. Jaska, který otiskujeme v plném znění bez 

komentáře.
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Sbor dobrovolných hasičů v Bašce a jednotka sboru dobrovolných 
hasičů obce Baška informuje

Vážení spoluobčané

    Dovolte nám, abychom Vás informovali o činnosti sboru a jednotky dobrovolných 
hasičů obce Baška.

Dne 30. 10. 2010 proběhlo velké námětové cvičení 11. okrsku sboru dobrovolných 
hasičů, které připravil velitel jednotky sboru dobrovolných hasičů obce (dále jen JSD-
HO) Baška Ing. Karel Gorecki ve spolupráci ze starostou SDH Hodoňovice p. Janem 
Blahutem. Cvičení proběhlo v Hodoňovicích v oblasti příjezdu do pískovny. Do cvičení 
bylo zapojeno i obvodního oddělení PČR Palkovice, které zajišťovalo hladký průjezd 
vozidel na křižovatce v Hodoňovicích u autosalonu Peugeot. Cvičením byla prověřena 
dálková doprava vody cisternami a prověřena činnost regulace, kterou zajišťovaly 
SDH Hodoňovice. Byly zajištěny křižovatky, kde by mohlo dojít ke kolizi civilních a 
hasičských aut. Výcvik byl zaměřen na požár lesního porostu s tím, že v lokalitě požáru 
je nedostatek vodních zdrojů a bude provedena kyvadlová dálková doprava vody po-
mocí cisteren. Vlastní akce byla zahájena v 8:11 hodin a jednotky byly povolávány ve 
třech vlnách. K prvotnímu zásahu to byly JSDH: Baška, Frýdlant nad Ostravicí a místní 
jednotka Hodoňovice. Po příjezdu na místo události velitel zjistil rozsáhlé zahoření 
lesního porostu s tím, že se rozhodl povolat další posily. Po příjezdu posil bylo nasa-
zeno celkem 9 proudů o celkovém průtoku 1800 litrů vody za minutu tj. 108 000 litrů 
vody za hodinu. K takovéto spotřebě vody bylo třeba zajistit plnící místo, na kterém 
pracovaly jednotky SDH Baška, SDH Pržno a SDH Pstruží. Vzhledem k příznivému 
počasí se podařilo zajistit i velice kvalitní imitaci reálného požáru tak, že hasiči si byli 
nuceni nasadit izolační dýchací přístroje. Celková činnost likvidace imitovaného lesního 
požáru byla rozdělena do čtyř úseků a to na úsek: místo zásahu, které měl na starost 
Jiří Michna (JSDH Hodoňovice), dálková doprava vody cisternami – Lukáš Běčák (JSDH 
Pstruží), regulace – Jan Blahut (JSDH Hodoňovice) a plnící místo – Josef Němec (JSDH 
Baška). Na místě zásahu byl zřízen štáb velitele zásahu, ve kterém pracoval velitel zá-
sahu – Libor Žák (velitel 11. okrsku JSDH Nová Ves), náčelník štábu – Ing. Karel Gorec-
ki (JSDH Baška) a zástupce pro spojení-Tomáš Kocich (JSDH Baška). Cvičení, kterého 
se zúčastnilo všech 10 jednotek a ke kterému vyjelo celkem 13 družstev v celkovém 
počtu 86 hasičů z 11. okrsku, bylo úspěšně provedeno. Cílem námětového cvičení 
bylo prověřit akceschopnost a možnosti sboru dobrovolných hasičů, připravenost a stav 
techniky. Veškeré vyrozumívání jednotek provádělo Sektorové operační a informační 
středisko (SOPIS) SEVER F-M. Na závěr zaslouží všichni poděkování, nejen štáb, ale 
také zasahující hasiči a především strojníci, kteří prokázali svou vysokou profesionalitu 
a dovezli všechny v pořádku zpět na základny. Také chceme poděkovat p. Šolínovi za 
umožnění vytvoření čerpacího místa na jeho pozemku.

Hasiči JSDH Baška se po povodních pilně připravovali a zdokonalovali ve svých zku-
šenostech. Byl proveden výcvik sebezáchrany a práce nad volnou hloubkou (práce ve 
výškách a na laně), které proběhlo na Odborném učilišti požární ochrany ministerstva
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vnitra ve Frýdku - Místku.  Cvičení se zúčastnilo 12 členů zásahové jednotky, kteří si 
pod vedením zkušeného instruktora vyzkoušeli, jaké to je viset v záchranných prostřed-
cích na laně. Také proběhlo přeškolení a doškolení nových nositelů dýchací techniky 
(izolačních dýchacích přístrojů). Jednotka je schopna zasahovat i v těch nejtěžších 
podmínkách, tzn. zakouřené a nedýchatelné prostory, sklepy, půdní prostory, bytové 
jednotky, atd.  Za účast na záchranných pracích při povodních v květnu a červnu 
2010 jednotka Sboru dobrovolných hasičů obce Baška obdržela poděkování od ge-
nerálního ředitele Hasičského záchranného sboru České republiky generálmajora Ing. 
Miroslava Štěpána.

Protože hasiči nežijí pouze zásahovou jednotkou, máme zde i sportovní družstva a 
družstva mládeže. Sportovní družstva skončila v Beskydské lize ženy 8. místo z 10 a 
muži 5. místo z 15. Družstvo mladých hasičů se zúčastnilo Závodu požární všestran-
nosti a umístili se na krásném 16. místě z 35. Mladí hasiči mají pravidelné hodiny ve 
středu, ve kterých se učí nejen hasičským dovednostem, ale i etice.

Za SDH Natálie Koloničná
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Zprávičky z Bašťanské školičky…

Po letních prázdninách jsme přivítaly dětičky, na které jsme se už moc těšily a tak nám 
začal nový školní rok.
Ještě jsme se ani všichni nerozkoukali a začala nám jedna kulturní akce za druhou. 
Byli jsme v kině, a také za námi opět jezdí divadýlka, která nám hrají spoustu krásných 
pohádek.
Přihlásili jsme se do soutěže ve sběru PET víček, kde nám pomáhají sbírat nejen rodiče, 
ale i senioři a Sokol žen, tímto jim chceme MOC poděkovat za spolupráci. Jsme rádi, 
že Vás máme. 
Dobrá spolupráce s rodiči se ukázala při výrobě bramboráčků na „Bramborový den“ 
a vydařený byl i „Oranžovo-hnědý den“, kdy rodiče zajistili dětem nápadité oblečení i 
doplňky v těchto dvou barvách.
Svatého Martina jsme oslavili lampiónovým průvodem a děti společně s rodiči netrpě-
livě  čekaly, jestli se náhodou neobjeví na bílém koni…Představte si, že vážně přijel!!! 
Touto cestou bychom chtěli poděkovat za dobrou spolupráci panu O.Velkému. 
Nyní nás ještě čeká “Čertí školka“ - to se všichni přestrojíme za čertíky a budeme si 
užívat čertovských radovánek, „Mikulášská nadílka“, „Vánoční dílna s rodiči“ a potom 
se už těšíme na Ježíška a dárečky pod stromečkem.
Děkujeme všem rodičům i ostatním za skvělou spolupráci a přejeme Vám krásné Váno-
ce, pohodu a klid, v Novém roce spoustu úspěchů a hlavně „ať jste šťastní“…..  
       
       Markéta Košcová 
       učitelka MŠ Baška 
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Děti, s dětmi, o dětech….

Podzim nabízí plnou náruč barev a vůní, láká na toulky přírodou, kde nacházíme tolik zají-
mavého a nového. Pro mnohé děti byl letošní podzim prvním, který trávily společně se svými 
kamarády v mateřské škole. Do naší Mateřské školy v Kunčičkách u Bašky letos dochází 48 
dětí. Odloučení od rodičů nebylo vždy snadné, ale děti si velmi brzy zvykly, že alespoň na chvíli 
jim maminku nahradí paní učitelka, našly si nové kamarády a zapojily se do her a rozmanitých 
činností, které pro ně denně připravujeme. Prostřednictvím her, výtvarných, hudebních, drama-
tických a pohybových činností se děti všestranně rozvíjejí, upevňují si hygienické a společenské 
návyky, učí se žít v kolektivu, podporujeme rozvoj samostatnosti a jiné. Ke zkoumání a pozoro-
vání často využíváme rozmanité prostředí naší obce. Vždyť kde děti mohou na jedné procház-
ce pozorovat třeba chov koní, ovcí, drůbeže, život u řeky, na poli a zahradách, vlaky, práci 
dospělých na pile, v autoopravně, v obchodě, zdolávat třeba překážky v lese, sbírat bylinky a 
mnoho jiného. Važme si přírody, která nás obklopuje, veďte děti k její ochraně, všímejte si její 
rozmanitosti, dopřejte dětem dostatek pohybu – to vše nám naše nejbližší okolí nabízí.
 Podzim je nenávratně pryč a vlády se ujímá zima. Ale než ve školce zazvoní ten poslední 
vánoční zvoneček a děti si rozbalí dárky pod stromečkem, musíme toho ještě hodně zvládnout. 
Přivítat návštěvu Mikuláše, čerta a anděla, naučit se vánoční koledy, vyrobit ozdoby na strome-
ček, společně upéct cukroví, nazdobit vánoční svícen a stromeček…
A pak? Pak už to je jen na Vás – připravit svým dětem ty nejkrásnější Vánoce, plné lásky a 
porozumění, klidu a pohody.
                                                                                                               
Kouzelné Vánoce a šťastný nový rok Vám přejí děti a zaměstnanci  Mateřské školy v Kunčičkách 
u Bašky

Za MŠ Veronika Plucnarová
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KALENDÁŘ BAŠKA 2011 DO KAŽDÉ DOMÁCNOSTI BAŠKY

Také letošní rok nebude výjimkou  a již po čtvrté  obdrží  domácnosti v Bašce, Hodoňovicích a 
Kunčičkách u Bašky barevný stolní kalendář „Baška 2011.“
Autorkou většiny fotografií  je Martina  Pavlásková, zastupitelka Obce Baška. Zdařilými foto-
grafiemi žáků  bašské školy, mladých požárníků, členů Lašského smíšeného pěveckého sboru a 
mnoha dalších,  jistě potěší. V kalendáři jsou   prezentovány také úspěšné“ Baškohrátky“, orga-
nizované Sdružením pro Bašku . V srpnu příštího roku se uskuteční již jejich pátý ročník. Je zde i 
fotografie z netradičních akcí   hodoňovického zájmového sdružení  „Čendaspolku“. Kalendář  
dává rovněž nahlédnout  i do bohaté  činnosti bašských sportovců.  Své místo  v kalendáři mají  
i  fotografie  z loňského svěcení zvonů  v Hodoňovicích  a  restaurovaného  bašského Švédské-
ho kříže „V Potokách“.
Atmosféru Vánoc přiblíží  fotografie   bašského živého betlému  u kostela sv. Václava v Bašce. 
Má již svou tradici spojenou s humanitární sbírkou, která pomáhá těm nejpotřebnějším. Nemé-
ně  zajímavá je i fotografie  obálky kalendáře. Její autor Ing. Zdeněk Hromádka je  znám ve-
řejnosti jako  velice žádaný opravář varhan, či sběratel  historických flašinetů . Méně se ví, že k 
jeho koníčkům patří i lety na rogalu a fotografování. Obálka kalendáře tuto skutečnost  potvrzu-
je. V příštím roce si v Bašce připomenou také několik zajímavých výročí. Je to především bašská 
vodní nádrž se kterou je již téměř padesát let neodmyslitelně spojen život v obci. Na podzim 
roku 1961 bylo toto vodní dílo dostavěno. I této události je věnována v kalendáři pozornost.
Stejně tak jako jedné z dominantních staveb Bašky- kulturnímu domu. Dvanáctého prosince 
2011  uplyne již 25 let od jeho dokončení a slavnostního otevření. První  správkyní KD  po 
dobu téměř deseti let byla  paní Anna Vašicová, její fotografie  je však také symbolickým podě-
kováním a vzpomínkou na všechny,kteří se na  stavbě KD   a jeho  provozu v minulosti obětavě  
podíleli. V roce 2007  se  Baška  naposled rozloučila s Libuší Karasovou, kronikářkou Bašky , 
regionální básnířkou. Její báseň „Pozvání“ vhodně doplňuje  umělecká kresba K. Ondráčkové 
symbolizující  spojení všech tří části obce. Báseň je pozváním také všem, kteří  chtějí  navštívit 
obec spojenou  se jmény významných osobností:  slezského básníka a spisovatele Frana Směje,   
Radima Kovala , vynikajícího režiséra „zlaté éry ostravské činohry“, legionáře, generála Cyrila 
Langra, rotmistra Josefa Kovala, příslušníka l. čs. armádního sboru, který padl v bojích za II. svě-
tové války, písmáka Bedřicha Fišera, básníka Bohumila Marka i lidové autorky básnířky Boženy 
Peterkové, v roce 2011 uplyne 100. výročí jejich nedožitých narozenin.  V neposlední řadě  
je  pozváním do obce čestného občana Bašky -českého pěvce  Eduarda Hakena. V neděli 19. 
prosince  v 15 hodin se v sále kulturního domu Bašky uskuteční  u příležitosti vánočního koncertu  
populární brněnské hudební skupiny  POUTNÍCI  symbolický křest bašského kalendáře. Součástí  
slavnostního odpoledne bude i výstavka “OHLÉDNUTÍ ZA ROKEM 2010,“ která fotografiemi, 
novinovými články , plakáty, ale i kronikami dá nahlédnout na život  končícího kalendářního 
roku.
A důležitá informace pro zájemce , kteří nejsou občany Bašky, případně  pro ty, kteří si chtějí 
kalendář zakoupit pro své známé. Bude k dostání na OÚ V Bašce  od pondělí 13. prosince 
. Občané Bašky si jej mohou vyzvednout v bašské knihovně, hodoňovičtí pak v knihovně v 
Hodoňovicích, pro občany Kunčiček u Bašky bude k dispozici v MŠ v Kunčičkách v době od 
6:30 - 15:30 hod.

       František  Vaníček
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Čekání na Vánoce…

Každý z nás více méně stále na něco čeká. Na zvýšení platu, na jaro, na lepší vládu… V 
tomto období zřejmě většina z nás, ne-li všichni, očekáváme Vánoce.  Pro věřícího křesťana 
však přichází ještě před Vánoci období adventu, ve kterém se na tyto svátky pokoje a míru 
připravuje. Toto období se nazývá advent od latinského slova adventus, což znamená příchod. 
A příprava na Vánoce v období adventu nespočívá, či by neměla spočívat, ve shánění dárků, 
úklidu domácnosti, či pečení cukroví. Příprava na svátky pokoje a lásky by měla spočívat v 
nás samotných. V „úklidu“ vlastního nitra od zloby, nezájmu, závisti a nelásky všeho druhu. Ve 
„shánění“ situací, kdy se mohu já sám osobně darovat druhému na úkor sebe sama. A také ve 
změně vlastního života tak, abych byl pro druhé „k nakousnutí“, abych byl pro druhé skutečnou 
„sladkostí“. Jistě – je to těžké… Ale na druhé straně znáte snad něco kvalitního a cenného, co 
se dá „vyrobit“ lehce? Anebo – myslíte si, že je možné „za levný peníz“ pořídit něco opravdu 
trvale hodnotného? 
Pokud jste tyto řádky nepustili pouze „jedním uchem tam a druhým ven“, znamená to, že jste 
právě teď začali pracovat na změně sama sebe… Jak dlouho vydržíte ? Jen přes advent ? 
Anebo i déle ? 
Během celého adventu probíhá v naší farnosti  - stejně jako minulé roky - i letos sbírka, která by 
měla pomoci zcela konkrétním lidem, kteří tuto pomoc opravdu potřebují. A protože jsme minulé 
sbírky postupně věnovali Africe, Jižní Americe a Asii, letošní sbírka bude putovat do Oceánie.
Chtěli bychom podpořit projekt vybavení technického lycea pro žáky odlehlého ostrova Tanna v 
souostroví Vanuatu. Lyceum je zřízeno a vedeno katolickou misijní komunitou  bratrů Sacere Co-
eur (Nejsvětějšího Srdce), která by chtěla zavést v lyceu výuku na takové úrovni, jež by umožnila 
absolventům lycea zapojit se účinně do trhu práce. 
Projekt je zpracován ve francouzštině, oficiálním jazyku ostrova. Podstatné skutečnosti z projektu 
jsme přeložili do češtiny a jsou uvedeny na nástěnkách v obou kostelích.
Tak jako v minulých letech, budeme realizačním týmem zpraveni o tom, jak se podařilo projekt 
zrealizovat a jak slouží svému účelu. O všem budete informováni prostřednictvím farního webu, 
farního časopisu Zrníčko a  v ohláškách.
Tato sbírka začne druhou adventní nedělí, kdy bude projekt farníkům během mše svaté přiblí-
žen. Sbírka pak bude pokračovat během celého adventu i během Živého betléma, kde bude 
připravena prezentace projektu, z které se můžete dozvědět další podrobnosti. Informace o 
životě ostrovanů a práci misijní komunity vám poskytne člověk, který na této misii nějaký čas 
pobýval.  
Celá sbírka bude ukončena ve svátek Zjevení Páně, tedy 6. 1. 2011. O celkové vybrané částce 
budete po skončení sbírky samozřejmě přesně informováni.
Už dnes děkujeme jménem ostrovanů z Tanna všem dárcům za vaši štědrost a vaše dary. 
 O Vánocích pak budou bohoslužby následovně: ve Skalici bude štědrovečerní půlnoční  mše 
sv. ve 24:00 hod. a v Bašce pak ve 22:00 hodin. Pro rodiče s dětmi bude na Štědrý den slou-
žena ještě mše sv. určená především pro děti, a to v 15:00 hod.  V sobotu, v den Božího hodu 
vánočního pak budou bohoslužby ve Skalici mše sv. v 8:30 hod.,  v Bašce pak v 10:00 hod. 
Stejný pořad bohoslužeb bude i následující den, na svátek sv. Rodiny.
Již tradiční Živý betlém se uskuteční v neděli 26.12.2010 od 15:00 hod u kostela sv. Václav v 
Bašce. Můžete se těšit na živého Ježíška, spoustu zvířátek, mezi něž bude patřit 
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nezapomenutelných oslíka a také rodinka lam. Teplý čaj bude k dispozici, stejně tak jako příjem-
ná vánoční atmosféra.

K návštěvě bohoslužeb i ostatních akcí vás srdečně zve administrátor farnosti P. Radek Drobisz a  
trvalý jáhen farnosti Pavel Ramík.

Všeobecné informace k Tříkrálové sbírce

Termín Tříkrálové sbírky 2011:
1.1. 2011 - 14. 1. 2011
Koledníci
• Vedoucí skupinky má při koledování viditelně vystavenou průkazku se jménem a   
 číslem pokladničky, do které vybírají.
• Jméno na průkazce odpovídá jménu na občanském průkazu, který je vedoucí povi-
nen na požádání předložit.
• Pokladnička, do které koledníci vybírají, je zapečetěná a s razítkem městského nebo 
 obecního úřadu. Je označena logem Charity.
• Dále je závazné, že vedoucí skupinky nesmí být mladší 15 let. 
• Po ukončení koledování vedoucí skupinky odevzdá pokladničku a průkazku zpět 
 svému asistentovi.

Záměry pro využití sbírky pro tento rok:

• Na zajištění provozu Denního centra Maják pro psychicky nemocné.
• Na podporu  Terénní služby ZOOM – nové služby pro osoby s psychickým onemocněním.
• Na vybudování Centra odlehčovacích služeb v Domě pokojného stáří u Panny Marie 
 Frýdecké.
• Na dofinancování provozních nákladů Oázy pokoje pro psychicky nemocné.
• Na zabezpečení provozu Charitní ošetřovatelské a pečovatelské služby.
• Na částečné pokrytí provozních nákladů nízkoprahového zařízení pro děti a mládež 
 – Klubu Nezbeda.
• Na finanční zajištění Poradenského centra ve Frýdlantu n.O.
• Na dofinancování činností Rodinného centra Kolečko ve Frýdlantu n.O.

Kontakty:
Jiří Cachnín
Koordinátor pro Tříkrálovou sbírku 2011
733 676 672
jiri.cachnin@caritas.cz
Charita Frýdek-Místek
F. Čejky 450
738 01 Frýdek-Místek
558 435 449, 558 644 720
f-m@caritas.cz
www.fm.charita.cz 
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Pozastavení nad africkým putováním po varhanách a stopách 
Ježíše Krista

V říjnu a počátkem listopadu tohoto roku se vydali cestovatelé z Bašky Marcela Karásková a 
Zdeněk Hromádka do Afriky – ne jak bychom čekali za flašinety, ale za varhanami. A také tak 
trochu i za sluncem, kterého jsme letos měli v létě tak málo.
První zastávka cestovatelů patřila káhirské konzervatoři, kde byl Zdeněk Hromádka přizván ke 
konzultaci a praktické intonaci nových jazykových rejstříků, dodaných němec-kou firmou Giesec-
ke. „Báječná přátelskost, úsměvavost a vstřícnost našich egypských hostitelů neznala mezí. I díky 
ní práce na varhanách nám rychle šla od ruky, a proto jsme měli dostatek času na prohlídku 
světoznámých památek, nevyjímaje pyramidy v Gíze, návštěvu Údolí králů v Luxoru, Egypské-
ho muzea a mnoha a mnoha dalších pozoruhod-ností. V Káhiře bychom nejraději zůstali - k 
tomu nás naší přátelé varhaníci velmi přemlouvali, ale příslib jeruzalemským farnostem provést 
prohlídku stavu jejich varhan nás zavazoval sbalit kufry, opustit slunnou Káhiru, přeletět do Tel 
-Avivu a dojet do Jeruzaléma Zvláštností je, že Izrael nepovažuje za hlavní město Tel-Aviv, nýbrž 
Jeruzalém! Město, kterému se na celém světě neřekne jinak než-li Svaté město. A právem si jej 
zaslouží. Leží asi 20 km od Mrtvého moře, 10km od Betléma a přibližně 10 km od nejstaršího 
a nejníže položeného města světa - Jericha ( -220 m pod hladinou moře a stáří snad 10.000 
let).“ Tolik na úvod Z. Hromádka, který dále přenechává sdělit své dojmy bystré spolucestovatel-
ce Marcele Karáskové.„Příjezd do Jeruzaléma nelze začít ničím jiným, než-li úžasným pohle-
dem z Olivové hory na starý Jeruzalém, kde se pod námi rozprostírá Getsemanská zahrada, 
místo poslední večeře Páně, tradičně slavené na Zelený čtvrtek. Byla jsem připravena na to, 
že není dobré jet zde s příliš velkým očekáváním, člověk pak může být i zklamán. Ona totiž 
známá místa jak je známe z fotografií a televize ve skutečnosti nejsou tak impozantní. Jeruza-
lém je město 3 světových náboženství : judaismu, křesťanství a islámu. Staré město Jeruzalém, 
které jsme si za 4 dny celé prošli se dělí na tři části. Židovskou, křesťanskou a muslimskou. Z 
těch křesťanů je asi nejvíce Arménů. Na východě města je nejposvátnější místo celého Izraele 
- Chrámová hora, kde snad nechal král Šalamoun na příkaz svého otce krále Davida postavit 
chrám. Ten byl ale v 6. stol.n.l. zničen a jeho zbytky se prý dochovaly pod muslimskou mešitou 
s obrovskou zlatou kopulí, nepřehlédnutelnou dominantou Jeruzaléma, zvanou Al-Aksá. Od 
luteránského pastora jsem se také dozvěděla, že židovský stát vytýká Arabům neohleduplnost 
k žid. památkám (odstraňování důkazů o židovské přítomnosti - např. pod zmíněnou mešitou). 
V r. 1967 Izrael získal za šestidenní války celé jeruzalemské Staré město, kde se dohodli s 
muslimy, že oni budou spravovat jeho okrsek, ale Izraelci budou mít z bezpečnostních důvodů 
přístup jen jedinou malinkou brankou - a od té mají jediný klíč pouze oni! Být a vstřebávat do 
sebe dojmy se zážitky v Jeruzalémě nelze jinak, než-li procházet místy kde žil, zemřel a vstal z 
mrtvých Ježíš Kristus. Začali jsme na Olivové hoře prohlídkou Getsemanské zahrady, těsně sou-
sedící basiliky Utrpení, kde jsme po prohlídce a vyzkoušení varhan pěšky pokračovali z místa 
Ježíšova zatčení den před Velkým pátkem. Naše další cesta vedla po stopách Ježíše, kdy nesl 
svůj kříž, zastavovali jsme se u jednotlivých zastavení, v hlavě si vybavovali naše znalosti o jeho 
posledních chvílích života. Uvědomovali jsme si, umocněni atmosférou, že zde asi soužití všech 
křesťanských církví není jednoduché. Řecká otrodoxní církev je více orientována na svatá místa, 
zatímco luteránská a anglikánská církev jsou víceméně orientovány na pastoraci. 
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Konečně naše cesta nás dovedla do basiliky Svatého hrobu, kde prý údajně sv. Helena 
v r. 325 n. l. objevila kříž. Na jeho místě nalezení nechal její syn císař Konstantin po-
stavit chrám, ten byl ale zbourán. Až v 11.století nechali chrám znovu postavit křižáci. 
Zvláštní je nyní například vlastnictví našeho posledního zastavení - basiliky Svatého 
hrobu, kde jsou 3 vlastníci: řecká, arménská a latinská církev (ta je zastupována 
františkány). 
Mezi nimi je 
jisté rivalství: 
například na 
Golgotě - mís-
tě Ježíšova 
ukřižování 
slouží mše 
arménští a 
františkánští 
kněží - je to 
kus skály v 
basilice, o 
níž se věří, 
že je posled-
ním pozůstat-
kem Golgoty-
Kalvárie. Pro 
představu 
jednoduše 
řečeno - 
basilika je 
považována 
za Ježíšův 
hrob a malá 
skála uvnitř 
představuje 
Golgotu. Velikou zvláštností je, že basiliku otvírají a zavírají muslimské dvě rodiny, už 
staletí bdí nad smírem křesťanských církví a klíče si předávají z pokolení na pokolení. 
Jsou nějakou takovou smírčí stranou, poněvadž církve by se nedomluvily mezi sebou. 
Vádžím Musajbe mi řekl, že se nedávno i kněží mezi sebou poprali kvůli malichernosti 
v basilice.Pokud si člověk chce představit, jak to asi před 2 tis. lety tady skutečně bylo, 
musí zavřít oči, oprostit se od ruchu turistů, nevšímat si kýčovitého inventáře kostela 
a vnitřně vnímat to úžasné fluidum a atmosféru místa, kde skonal Pán Ježíš Kristus. A 
jen za tento krátký nádherný prožitek stojí všechny postoupené cestovatelské útrapy“, 
dodává na závěr vyprávění Marcela Karásková, které by nebralo konce pokračováním 
dalších a dalších zážitků od Zdi nářků, o Mrtvém moři, o Jordánsku, Petře (Pokladnici, 
kde byl natáčen film Indiana Jones.)
 
       zaznamenal F. Vaníček
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Štrúdlování a světla barevných lampiónů

- tak se nazývala nevšední akce, která proběhla uplynulou sobotu v hostinci U Čendy v Hodo-
ňovicích. Místní Čendaspolek spolu s osadním výborem a fojtem připravovali sál už od pátku, 
protože podle nadšení zdejších i přespolních hospodyněk, které se chtěly se svými výrobky 
zúčastnit této akce, se dala čekat velká účast.
A skutečně, krátce po poledni začaly chodit celé rodiny s voňavými štrúdly různých tvarů, veli-
kostí, na sladko i slano plněné. Je až neuvěřitelné, že celkem bylo přihlášeno k soutěži 49 štrúdlů 
sladkých a 27 slaných, byly jim přiděleny čísla, aby hodnocení bylo anonymní. Takže porota 
měla jistě nelehký úkol, aby vše zdegustovala a objektivně vyhodnotila ty nejlepší výrobky. Porot-
ci se ujali své úlohy ihned po zahájení akce moderátorkou Dajanou Zápalkovou. Kritéria, která 
se u štrúdlů posuzovala, byla: vzhled, chuť, originalita. Takže rozmanité tvary jako dvojčata, 
had, krokodýl měly body k dobru v závěrečném hodnocení výrobků. Co se chutě týká, porotci 
upřednostňovali výraznější chuť.
„Snazší bylo hodnocení slaných štrúdlů, protože zde dominovaly listová těsta s neobvyklými 
náplněmi jako je třeba tvarůžek, houby, kyselé zelí či niva. Těžší posuzování pak připadlo na  
sladké výrobky, kde se objevila těsta kynutá, křehká, s jogurtem, sádlem s rozmanitým druhem 
nádivek. Nebyly to jen jablíčka, ale tvaroh, mák, ovoce, pudink atd.“ – dodal předseda poroty 
Milan Hlisníkovský, majitel pekárny v Dobré. Ostatní porotci, kterými byli šéfkuchař Jan Náhlík, 
cukrářka Miluše Vyvialová, poeta Bohumír Vidura či zástupkyně lidu Stanislava Vítová, jeho 
slova jen potvrdili.
Když po nelehkém rozhodování poroty došlo na vyhlášení vítězů, z 1. místa v kategorii slad-
kých štrúdlů se těšila Hana Poledníková z Pržna, která upekla listový závin s mákem ve tvaru 
dvojčat.
Když se jí moderátorka zeptala, proč právě tento tvar, odpověděla:
„U mne to je jasné, mám dvojčata – děvčata,  každá chtěla svůj štrúdl, proto jsem to vyřešila 
takto. Peču velice málo, takže vítězství mne skutečně překvapilo,“ dodala šťastná kuchařka.
Kategorie slaných výrobků našla svoji vítězku v hodoňovické občance. Stala se jí Jana Židková, 
která svůj křehký štrúdl se salámem, klobásou a mrkví ve tvaru hada pekla se svými dětmi a 
dodává:
„Připravovali jsme se na pečení již několik týdnů předem, s dětmi jsme vymýšleli různé tvary, 
náplně. A to, že jsme dnes vyhráli nás jistě těší,“ dodává Jana Židková, která je kuchařkou v 
bašské škole.
Protože v sále byla asi padesátka dětí, nezapomněli pořadatelé ani na ně a měli pro ně nachys-
taný zajímavý program, který si moderovala lesní žínka Kamenice – opět Jana Židková. Ta si 
celé zábavné odpoledne pro děti připravila společně s manželem Petrem. A že bylo skutečně 
plné nápadů a překvapení, o tom svědčily rozesmáté tváře dětí různého věku. Nejdříve vystou-
pili klauni Jondaso a Aleso (Aleš Ludvík se synem Jonášem z Hodoňovic), kteří vtahovali děti do 
svého představení. Protože se blíží Vánoce, děti sdělovaly svá tajná přáníčka, ta byla napsána 
na papírové balónky, které byly pak vypuštěny venku, aby letěly za Ježíškem.
Když se začalo stmívat, vydaly se děti doprovázeny rodiči a  lesní žínkou na strašidelnou pouť 
s lampióny. Cestou potkaly bílou paní Čenduli, čaroděje Kostelzvona, Hejkala z Kopečka, 
vodníka ze Zbochova rybníka či  se setkaly v dnes již zavřené škole se školními strašidly. Každá 
postavička si dětem postěžovala na svůj osud a děti trochu 
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obveselila či vystrašila. Za svůj statečný výkon ze setkání se strašidly, děti pak obdržely 
na sále od lesní žínky Kamenice účastnický list za odvahu a odměnou jim bylo i tanco-
vání při hudbě, kterou produkoval hudebník Zdeněk Hlubek během celého odpoledne. 
Pro hosty, kteří setrvali do pozdních večerních hodin a měli chuť tancovat, vybíral pak 
skladby ze svého rozmanitého repertoáru.
„Jsem ráda, že se v Hodoňovicích pořádají akce pro rodiny s dětmi. Přijdeme zde do 
hostince U Čendy s manželem a dvěma syny vždy s velikým očekáváním, jak se děti 
pobaví. Ještě nikdy jsme nebyli zklamáni. Přitom se zde my můžeme setkat s přáteli, 
dát si něco dobrého k jídlu, k pití. Dnes nás velice občerstvil výtečný punč a pak i 
ochutnávka soutěžních štrúdlů. Děti jsou nadšené uvedeným programem, takže prima 
odpoledne, děkujeme organizátorům“, řekla s nadšením místní občanka Markéta 
Zamarská.
                                                                                                                

       Dajana Zápalková 

I pro malé děti byl připraven pestrý program.
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SENIORKLUB  INFORMUJE

„Skálu drtí voda- lidskou pospolitost pomluvy“

Končící podzim a blížící se zima je pro nás asi tím nejméně oblíbeným časem z celého 
roku. Ale než se nadějeme, bude tady Lucie,“která nám noci upije“ a zase bude veseleji. Dou-
fejme také , že se předpovědi o kruté zimě nenaplní.
Je to právě již zmiňovaný svátek Lucie - úterý 14. prosince - den, na který připravujeme 
již tradiční předvánoční posezení s malým pohoštěním a dárečkem. Chtěli bychom nabídnout 
našim členům alespoň chvíli zklidnění, které v předvánočním shonu všichni tak moc potřebuje-
me. Určitě nám k němu přispějí i děti z kunčické základní školy svým vystoupením, na které se 
moc těšíme. Budeme velice rádi, když se s našimi členy setkáme- v co možno největším počtu. 
 Nemohu nezmínit také to, co jsme  našim členům, příznivcům a občanům Bašky, Kunčiček u 
Bašky i Hodoňovic v posledním týdnech. nabídli.
Ani se to nechce věřit, ale náš Seniorklub má za sebou již patnáct let bohaté činnosti.
Oslavili jsme toto výročí na slavnostním setkání našich členů. Bylo to velice milé setkání, oboha-
cené nejenom zákuskem a kávou, ale také hudebním vystoupením pana Vlčka, který nám přispěl k 
hezké atmosféře celého odpoledne, při kterém jsme si nejenom zavzpomínali na prožitá léta, která 
provázela dění našeho Seniorklubu, ale také minutou ticha uctili památku těch našich členů, kteří již 
mezi námi bohužel nejsou , není jich málo. 
Neúnavný a obětavý organisátor  našich tradičních turistických vycházek a výšlapů pan Bedřich 
Šnyta pro nás v říjnu připravil turistickou procházku, která tentokráte směřovala z Frýdlantu nad Os-
travicí do Malenovic a zpět. V listopadu se naši členové měli možnost projít , ne po břehu bašťanské 
přehrady, ale tentokráte naším cílem byla přehrada Olešná. Počasí nám přálo, a tak všichni, kteří se 
zúčastnili byli nadmíru spokojeni.
Za kulturním vyžitím jezdíme také do Ostravy . Tentokráte jsme shlédli vynikající operetní představení 
Johanna. Strausse Netopýr.
Neopomíjíme ani nabídku kulturních programů pořádaných v Bašce..Velice se nám líbilo Slavnostní 
odpoledne ,které spolu s Obcí Baškou připravili členové Lašského smíšeného pěveckého sboru, 
konalo se na počest 100 . výročí nedožitých narozenin čestného občana Bašky - českého pěvce 
Eduarda Hakena.
Každá aktivita, ať sportovní nebo kulturní, nám pomáhá k tomu, když jsme trápeni různými neduhy 
a starostmi , tak alespoň na chvíli přijdeme na jiné myšlenky, které nám dají zapomenout na naše 
starosti a trápení, které jistě nejednoho z nás provázejí- prostě život se musí brát tak, jak je. 
A na závěr se chci omluvit panu Karlu Plachému, ano, byl to on , který nám zajistil tak perfektně 
opečené buřty, pro naše tradiční podzimní setkání  - omlouváme se a děkujeme, buřty byly opravdu 
skvělé!!. Omylem nebylo toto poděkování uveřejněno v našem článku ve Zpravodaji Obce Baška. 
K omluvě a poděkování se připojuje i redakce Zpravodaje Bašky-Velice bych přála nám všem , 
abychom nastávající zimní dny prožili bez komplikaci ve zdraví a pohodě.
Přeji Vám příjemné a klidné a spokojené prožití  blížících se Vánoc. A nezapomeňte, že tak jak  
tomu je každoročně, tak i letos Vám nabídneme již tradiční  turistickou procházku, bude mezi 
vánočními svátky- určitě Vás o podrobnostech budeme  ještě informovat.   
   
       Za SK Věra Šárková 
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Pokus o světový rekord

Agentura Dobrý den Pelhřimov s.r.o. a společnost EKO-KOM uspořádaly rekordní po-
kus o vytvoření světového rekordu Největší galerie znaků měst a obcí České republiky 
vyrobených z odpadových materiálů. Smyslem celé akce je informovat širokou veřej-
nost o nutnosti třídění odpadu a o možnostech jeho dalšího zpracování.
Naše základní škola se do pokusu o světový rekord zapojila. Děti z družiny pod 
vedením paní vychovatelky Malinové začaly pracovat na výrobě znaku o velikosti 1x1 
metr. Starší děti roztřídily pet víčka podle barev, tvůrci – prvňáčci začali vybarvovat 
naši ovečku plastovými víčky a polystyrénem. Jak jsem měla možnost vidět, nebyla to 
vůbec snadná práce. Víčka nedržela, bylo nutné hodně přitlačit, aby se neodlepovala. 
Prvňáčci jsou vynalézaví. Na víčka dali střechu dřevěného domečku, kterou použili 
jako sedátko a víčka zatížili. U polystyrenu to bylo horší, děti ručkama tak tlačily, až 
se občas někdo přilepil. Ovča Báša, jak děti znak pojmenovaly, se povedla a organi-
zátoři soutěže ji vybrali k vystavení na krajské výstavě, která je naplánovaná v týdnu 
od 13. - 17. prosince 2010. Doufejme, že náš znak na této výstavě uspěje a bude 
vystaven v rámci tzv. Galerie v Brně na veletrhu GO a Regiontour 2011, který se koná 
13. – 16. ledna 2011 na výstavišti BVV. 
Znak naší obce je uveden na adrese: http://www.znakymestaobci.cz  
         J.H.
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Informace občanům Hodoňovic

Sběr prádla pro mandlování současnou formou – paní M. Urbancovou, bude ukončen 
listopadem 2010.
Od prosince 2010 bude sběr probíhat následovně: Prádlo pro mandlování můžete 
donášet správci budovy bývalé ZŠ v Hodoňovicích p. Šmídovi každé pracovní pondělí 
a úterý od 9:00 hodin do 14:30 hodin. Vymandlované prádlo si vyzvednete tamtéž 
vždy ve středu a čtvrtek rovněž od 9:00 do 14:30 hodin. 

Oznámení o uzavření mateřských škol

Oznamujeme občanům, že v době vánočních prázdnin, tj. od čtvrtku 23. prosince 
2010 do pátku 31. prosince budou mateřské školy v Bašce i Kunčičkách u Bašky včet-
ně školních jídelen uzavřeny.

Poděkování

MO ČSSD děkuje svým voličům, kteří ji dali své hlasy v komunálních volbách 2010 a 
zvolení členové v zastupitelstvu obce slibují, že budou prosazovat zájmy svých voličů.
     
    Předseda MO ČSSD J. Šmíd (placená inzerce)

Do 2. ledna 2011 můžete podávat návrhy, požadavky na změnu jízdních řádů 
autobusů, které zastavují na území obce Baška. Své návrhy můžete podat osobně 
na podatelně obce Baška, písemně na adresu obecního úřadu nebo prostřednictvím 
kontaktního formuláře. Akceptované změny společností ČSAD budou platné od března 
2011.

Kominické služby vám zajišťují:
          
BAŠKA:    V.KUBALA    603 955 091

KUNČIČKY U BAŠKY: R. WELSZAR  721 168 804

HODOŇOVICE:   J.PAPŘOK  728 073  808
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1.patro v budově bývalé ZŠ  

 
 

Mám moc rád knihy, doma jich mám spoustu a vím, jak jsou dnes drahé - 
průměrná cena knihy je dnes 250,-Kč. Proto moc nechápu nezájem občanů 

o naši obecní knihovnu. Knihovníka dělám 5 měsíců a rád bych věděl,  
p r o č   je Váš zájem o knížky a četbu tak slabý??? 

 
Přijďte nás navštívit a porozhlédnout se 

Půjčujeme tituly z BELETRIE pro dospělé a děti a také NAUČNOU 

LITERATURU. K zapůjčení jsou zde i časopisy. Knihovna disponuje také 

soubory zapůjčenými Městskou knihovnou Frýdek-Místek, mezi nimiž 

naleznete    atraktivní  nové i starší tituly. 

 
V knihovně je možnost surfovat ZDARMA na internetu. 

 
Půjčovní doba je od 6.12.2010 od 14.00 do 19.00 hodin, což odpovídá 

Vašim většinovým požadavkům na otevírací dobu knihovny. 
 

Půjčovné činí pro dospělé 40,- Kč a pro děti (do 15ti let) 20,-Kč na jeden 
rok. 
 

Budu se těšit na Vaši návštěvu!!  
 
 

Jaroslav Zámečník, knihovník 
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AAuuttoošškkoollaa  IInngg..PPeettrr  RRoozzeehhnnaall  
 
Nabízíme: 

o Výuka a výcvik v řízení motorových vozidel skupiny B 
o Kondiční jízdy pro držitele řidičského průkazu skup. B 
o Konzultace při získání zadrženého řidičského průkazu 
o Zajištění přezkoušení z odborné způsobilosti 
o Pomoc při přihlášení a odhlášení vozidel  
o Školení řidičů referentských vozidel 

CCeennaa  kkuurrzzuu  pprroo  řřiiddiiččsskkéé  oopprráávvnněěnníí  sskk..  BB::  77000000  KKčč  
 
Telefon: +420 725 508 126 

www.autoskola-frydlantno.cz 
autoskola@autoskola-frydlantno.cz 
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úterý 21. prosince v 17.30 hod,  
uvedeme
 
nový český film  

OBČANSKÝ  PRŮKAZ
 
Hořká komedie režiséra Ondřeje 
Trojana  na motivy stejnojmenné 
knihy  Petra Šabacha sleduje 
osudy čtveřice dospívajících 
mladíků,jejich přátel, 
lásek a rodičů.
 
V hl.rolích : L.Kovář , M. Vrba , Jan Vlček, J. Šárka , A.Geislerová , M. Taclík , J. Ma-
cháček ,K. Lišková a další
 
Mládeži přístupný      135  min       Vstupné : 51,- Kč

Kino Baška
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Možná přijde i Mikuláš 

- tak se nazývalo sváteční zábavné odpoledne, které proběhlo v hostinci U Čendy v 
neděli v předvečer sv. Mikuláše. Celé rodiny s dětmi přicházely se zvědavostí, co uvidí, 
jak se děti pobaví. O program se tentokrát postaralo divadélko Zlatý klíč z Jihlavy. 
Aktéři si pro děti připravili zábavu v podobě písniček, soutěží, poutavou formou s 
loutkami vyprávěli biblický příběh Josefa a Marie o narození Ježíška. Děti si mohly 
nazdobit stromečky či jinak se zapojit do programu. Na závěr vystoupení nechyběl ani 
Mikuláš s čertem, kteří společně dětem předávali dárky. Samozřejmě to mnohdy nebylo 
jen tak, ale po zazpívání písničky či po zarecitování básničky obdržely děti balíčky 
plné dobrot, ale i ovoce, hračky i knížky.
„Já už nebudu bráchu zlobit, nebudu dlouho sedět u počítače, abych si nezkazil oči,“ 
sliboval Mikulášovi Toník Kowalczyk. 
„Já si opravdu budu uklízet hračky v pokojíčku,“ tichým hláskem ze sebe vyrážela 
Adélka Zientková.
I takové sliby a mnohé jiné, možná ještě zajímavější, sdělovaly děti Mikulášovi.
Také tentokrát bylo na sále v hostinci U Čendy v Hodoňovicích vidět z rozzářených dět-
ských očí radost a pro rodiče bylo toto nevšední odpoledne jistě dobrým odpočinkem 
v stupňujícím se předvánočním shonu. Závěrečná písnička Vánoce, vánoce přicházejí 
byla jakýmsi symbolickým připomenutím si krásného adventního času.
                                                                                                       
       Dajana Zápalková
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Lašský smíšený pěvecký sbor - rodinné stříbro Bašky 

BAŠKA MEKKOU SBOROVÉHO ZPĚVU

Zpěváci z Bašky na koncertech, festivalech na mnoha místech naší vlasti i v zahraničí 
již nejednou dokázali důstojně representovat svou obec .
Být členem pěveckého sboru, není jednoduché - vyžaduje to obětavost, nadšení , vytrvalost 
, především však velikou lásku k sborovému zpěvu. Před léty členové sboru vystoupili v 
televizním pořadu ČT „Dobrá parta“, v pořadu, který měl několik velice úspěšných repris , 
snad si ještě někteří pamětníci na toto uvedení v televizi vzpomenou. Ani dnes, po dalších 
letech činnosti sboru, kdy po sbormistru Adolfu Kolčářovi a dirigentu Borisi Hajduškovi 
od roku 1995 sbormistrovskou taktovku sboru převzala Mgr.Janina Ptaková, tomu není v 
bašském sboru jinak.
V pěveckém sboru , jako v každém jiném uměleckém tělese, nutně dochází ke generační 
obměně členů. Stejně, jako před lety, i dnes o bašském sboru však stále platí, že je „dobrou partou,“ 
která si při svých koncertech a vystoupeních dokáže získat obdiv a uznání všude, kde sbor vystupuje. 
Je to až s podivem, že členové sboru , a nejsou to jenom zpěváci z Bašky, mnozí z nich dojíž-
dějí ke zkouškám a vystoupením z okolních vesnic a měst, mezi nimi je také dirigentka sboru. 
Všichni však přicházejí a dojíždějí do Bašky rádi a s nadšením i nezbytným humorem. Prostě je 
to stále „Dobrá parta“.
Není tomu jinak ani  letos, v roce, který bude právem zapsán v historii sboru jako jeden z nejú-
spěšnějších. Je rokem, kdy zpěváci z Bašky vystoupili nejenom na řadě koncertů a festivalů, ale 
podařilo se jim získat nemalé finanční prostředky a spolu s Obcí Baškou uspořádat „Mezinárod-
ní pěvecký festival Baška 2010“ . Festival, který byl s dalšími doprovodnými akcemi motivován 
100. výročím nedožitých narozenin českého pěvce Eduarda Hakena, velkého přítele bašského 
sboru a Čestného občana Bašky.
Určitě nebylo v možnostech obce realizovat tak náročné akce, pořádané nekomerčně s 
předpokládaným finančním rozpočtem ve výši cca 600 000 Kč . Zpěvákům pomohli sponzoři, 
Ministerstvo kultury České republiky i Obec Baška, ale především to byla vlastní iniciativa všech 
členů bašského sboru. Zúčastnili se dvou posledních ročníků soutěže „Prazdroj lidem“ a v obou 
se svými projekty zvítězili.
„Závěrečnou doprovodnou akcí Mezinárodního pěveckého festivalu bylo Slavnostní odpoledne 
„Pocta manželům Hakenovým“ , uskutečnilo se v říjnu letošního roku. Vedle Lašského smíšeného 
pěveckého sboru v sále KD Bašky vystoupila pěvkyně Irena Magnusková, herec, režisér, mode-
rátor Ondřej Kepka, a dlouholetá přední členka Vinohradského divadla Gabriela Vránová. 
Lašský sbor se podílel i na dalších projektech – výstavě „Měli rádi náš kraj“ v rozhlasovém 
pořadu Křížem krajem , ve vysílání Rozhlasu Proglas, připravil velkoplošnou video produkci s 
besedou věnovanou vzpomínce na Eduarda Hakena. Členové sboru byli přítomni slavnostní-
mu vzpomínkovému matiné k 100. výročí Eduarda Hakena v historické budově Národního 
divadla. Při této příležitosti se zúčastnili spolu s dalšími občany Bašky a PhDr. Marií Hakenovou 
- Ulrichovou položení kytice k rovu manželů Hakenových na Vyšehradském hřbitově.
 Trvalou připomínkou zůstanou všem bašským zpěvákům i členům dalších sborů, kteří na festiva-
lu vystoupili „ reprezentativní almanachy,“ věnované historii vztahu Eduarda Hakena k našemu 
kraji , jsou však také ohlédnutím nad letošním velice úspěšným 
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festivalem. Oba almanachy k vydání připravily členky sboru Ing. Kateřina Čečotková a 
Eva Šťastná .
Nad Mezinárodním 
pěveckým festivalem 
v Bašce a Frýdku - 
Místku i jeho dopro-
vodnými projekty pře-
vzala záštitu dcera 
manželů Hakenových 
PhDr. Marie Hake-
nová - Ulrichová, 
která se Mezinárod-
ního festivalu i jeho 
doprovodných akcí 
spolu se svým man-
želem, akademickým 
malířem Jindřichem 
Ulrichem zúčastnila.
„Vím kolik práce a 
nadšení je za mimo-
řádným počinem. Po-
kud je chuť a odhod-
lání v podobné akci 
pokračovat - budu se 
spolu s Vámi , podílet 
i v budoucnu. Jsem 
přesvědčena, že 
práce má smysl jak 
pro zúčastněné, tak 
i pro získání nových 
adeptů sborového 
zpěvu i jeho přízniv-
ců. Zmíněný festival 
má hluboký význam 
hlavně pro generace 
příští. Rozvíjí národní 
povědomí, udržuje nezanedbatelné hudební hodnoty pro současnou kulturu.“ Marie 
Hakenová - Ulrichová.
Slova, která  bašské zpěváky nejenom těší, ale jsou povzbuzením do další činnosti.

       František Vaníček



29

LAŠSKÝ SMÍŠENÝ PĚVECKÝ SBOR BAŠKA
INFORMUJE A ZVE

 

Hej, mistře!
Vstaň bystře!
Vzhlédni na  jasnost,
nebes  švarnost!
Krásu uhlídáš 
v tento noční čas.
Hvězdy jsou dnes krásnější,
obloha jest jasnější
měsíc krásně plápolá
svítí nám sad, stodola.

Česky, česky zpívá  Hadam Krutina! Každému slovu posluchači  rozumějí, žádná latina, ale 
sladká řeč mateřská velebně se ozývá  nad hlavami osadníků a z kůru letí přímo  k oltáři Boží-
mu./ Jindřich Šimon Baar- Paní komisarka/.
Úterý 21. 12.-18 hodin kostel  sv. Jana a Pavla v Místku
Vánoční koncert- J. J. Ryba : ČESKÁ MŠE VÁNOČNÍ

Účinkuje:     Symfonický orchestr Frýdek Místek
                   Lašský smíšený pěvecký sbor Baška
                   Ženský pěvecký  sbor  B. Martinú
                   Mužský pěvecký sbor  Vítkovice
                   Studenti Janáčkovy konzervatoře  Ostrava
Čtvrtek 23.12   Lašský smíšený pěvecký sbor
Kostel sv. Martina ve Skalici v 15:30 hod
Kostel sv. Václava Baška v 17:30 hod

Neděle 26.12.   Lašský smíšený pěvecký sbor

                          Kulturní dům – Hovězí- 15.00 hod.
                          Kostel Nový Hrozenkov- 17.30 hod.

Neděle  2. 1.2011  LAŠSKÝ SMÍŠENÝ PĚVECKÝ SBOR

                       Kostel Panny Marie Hodoňovice v 15:15 hod.  
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KULTURNÍ DŮM BAŠKA 

PLESY LEDEN - ÚNOR 2011

Pátek 14. ledna            PLES  SDRUŽENÍ RODIČŮ A PŘÁTEL ZŠ BAŠKA
Pátek 21. ledna             XI. SPOLEČENSKÝ PLES  OBCE BAŠKA
Sobota 29. ledna           PLES  OBCE PRŽNO
Sobota 19. února          PLES SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ BAŠKA
Pátek   25. února           HOROLEZECKÝ PLES

Bližší podrobnosti : plakáty - internetové stránky Obce Baška - rozhlas Obce Baška

DŮLEŽITÁ INFORMACE:

K 1. LEDNU 2011  BUDE UPRAVENA  VYHLÁŠKA O FINANČNÍCH A DALŠÍCH POD-
MÍNKÁCH  KRÁTKODOBÉHO  PRONÁJMU  KULTURNÍHO DOMU BAŠKA. PLESY, 
TANEČNÍ ZÁBAVY, DISKOTÉKY A DALŠÍ SPOLEČENSKÉ AKCE.
PODMÍNKY PRONÁJMU BUDOU PO SCHVÁLENÍ ZASTUPITELSTVEM OBCE BAŠKA  
ZVEŘEJNĚNY NA INTERNETOVÝCH STRÁNKÁCH OBCE BAŠKA,  ÚŘEDNÍ DESCE 
OÚ BAŠKA, ZPRAVODAJI OBCE BAŠKA A LEDNOVÉM VYDÁNÍ FRÝDLANSTKA - 
BESKYDY.

Akce v Hostinci U Čendy:

Hasičský ples 
Termín:  22.1. v 19:00 hodin

Maškarní bál 

– tématicky zaměřen na vodní svět, ne námořníci! 
Termín: 19.2.                    
            

Karneval pro děti
Termín: 20.2.

Bližší informace budou zveřejněny na obecním webu a na plakátech před akcí.
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TO SI NEMŮŽETE NECHAT UJÍT

COUNTRY VÁNOCE S POUTNÍKY

POPRVÉ V BAŠCE

  KDY?   neděle 19. prosince.15.00 hod.
  KDE?    KD  BAŠKA
  VSTUPNÉ  předprodej zahájen na OÚ Baška
  sl. Petra Ferfecká - tel. 558 445 210
  100 Kč v předprodeji, v den konání koncertu 130 Kč


